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Z á p i s 
 

z 18. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 3.9. 2019 od 7:30 hodin 

v budově Regiocentra Nový pivovar, zasedací místnost 9-P1.905 
 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni:     PaedDr. Jindřich Vedlich, Ph.D., p. Josef Dvořák, Ing. Jan Janoušek 
    

 
1. Zahájení. 
2. Schválení programu. 
3. Schválení hostů, jmenování zapisovatele a volba ověřovatele zápisu.   
4. Kontrola plnění předchozích usnesení.      
5. Průběžná informace k aktuálním tématům z gesce DOPRAVA. 

Mgr. M. Červíček, 1.náměstek hejtmana KHK 
6. Informace o návrhu Smlouvy o zajištění železniční osobní přepravy mezikrajskými vlaky 

uzavíranou mezi Královéhradeckým a Pardubickým krajem. 
     Ing. T. Jurček, vedoucí odboru dopravy KÚ KHK 

7. Roční finanční plán údržby krajských komunikací s ohledem na dlouhodobou udržitelnost. 
     Ing. J. Brandejs, ředitel Údržby silnic KHK a.s. 

8. Různé – Informace o rezignaci člena Výboru pro dopravu PaedDr.J. Vedlicha, Ph.D. s návrhem 
na doplnění nového člena Výboru pro dopravu p. Ing. Veroniky Tomkové ze Dvora Králové 
n.L. – návrh bude projednáván na Zastupitelstvu KHK dne 9.9.2019. 
     p. J. Král, místopředseda Výboru pro dopravu 

9. Závěr. 
 

K bodu 1. 
Zahájení. 

 

18. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje zahájil v 7:30 hodin pan 
Josef Král, místopředseda Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. Uvítal 
všechny přítomné včetně hostů. Poté: 

• informoval členy výboru o obsahu materiálů, které obdrželi před zasedáním 
• konstatoval, že je přítomno 10 členů výboru – 18. zasedání je usnášeníschopné, 
• informoval, že zápis ze 17. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje byl ověřen bez připomínek. 
 
K bodu 2. 
Schválení programu. 
 
Pan Josef Král předložil návrh na schválení programu 17. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje. 
 
 1. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0         
         Zdržel se     0  
  
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VD/18/126/2019 
 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  s ch v a l u j e 

program 18. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. 
 
K bodu 3. 
Schválení hostů, jmenování zapisovatele a volba ověřovatele zápisu.   
      
Pan Josef Král předložil návrh na: 

• schválení přizvaných hostů na 18. jednání Výboru – Mgr. Martin Červíček (1. náměstek 
hejtmana KHK), Ing. Tomáš Jurček (vedoucí odboru dopravy KÚ KHK), Ing. Jiří Brandejs 
(ředitel ÚS KHK a.s.) 

• jmenování zapisovatele zápisu – Ing. Alena Šandová 
• volbu ověřovatele zápisu – p. Petr Sadovský 

 
 
schválení přizvaných hostů, jmenování zapisovatele, volba ověřovatele zápisu 
 
Během projednávání tohoto bodu přišel p. Vrabec. 
 
2. hlasování: 
         Pro 11 
         Proti   0 
         Zdržel se     0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VD/18/127/2019 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  s ch v a l u j e 

přítomnost hostů: Mgr. Martin Červíček, Ing. Tomáš Jurček, Ing. Jiří Brandejs 
 

II.  j m e n u j e 
Ing. Alenu Šandovou, zapisovatelkou zápisu 
 

III.  v o l í 
p. Petra Sadovského, ověřovatele zápisu 
 

 
K bodu 4. 
Kontrola pln ění předchozích usnesení. 
 
Pan Josef Král informoval o plnění usnesení Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje. Usnesení ze 17. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje jsou 
splněna. 
 
 
 
3. hlasování: 
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         Pro  11       
         Proti  0  
         Zdržel se     0  
 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VD/18/128/2019 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  b e r e  n a  v ě d o m í 

kontrolu plnění předchozích usnesení 
 
 
K bodu 5. 
Průběžná informace k aktuálním tématům z gesce DOPRAVA. 
 
Mgr. Červíček informoval, že v letošním roce jsou alokovány ve výrobním plánu na zajištění zimní a 
běžné údržby finanční prostředky ve výši cca 566 mil. Kč. V rámci běžné údržby došlo k výspravě 35 
km silnic pomocí položení mikrokoberce. Tato technologie umožňuje prodloužit životnost vozovky o 
cca 10 let.   
Dále informoval o pokračujícím tendru na veřejnou linkovou autobusovou dopravu. Je vybráno ve 
všech osmi oblastech autobusový dopravce na dobu 10 let. Termín zahájení provozu stanovený na září 
2020, je ohrožen. Do této chvíle Rada Královéhradeckého kraje řešila 14 námitek proti výsledku 
veřejné soutěže. Dále u Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže byla dvě řízení, která jsou ukončena 
ve prospěch Královéhradeckého kraje a další dvě řízení jsou v procesu. 
Také sdělil, že na odboru dopravy byly zahájeny první kroky přípravy smluvního zajištění na 
regionální osobní železniční dopravu od 1.1.2022. Je zveřejněna notifikace a na podzim letošního roku 
dojde k oficiálnímu zahájení vyjednávání s dopravci.  
Informoval o probíhajících jednání o návrhu rozpočtu na rok 2020 v kapitole č. 10 Doprava. 
Zdůraznil, že v Královéhradeckém kraji je 3.300 km krajských silnic a 50% jich je v havarijním stavu 
a každý rok se dává 1 mld. Kč na opravu a údržbu těchto silnic.  
Mgr. Červíček informoval o průběhu jednání s Ministerstvem dopravy ohledně rozšíření mýtného u 
silnic I. tříd., a představil dvě varianty možného řešení. V současné chvíli se Královéhradecký kraj 
připravuje na zavedení mýtného na silnicích I. třídy od ledna 2020, dále hledá řešení, které by omezilo 
tranzitní dopravu na krajských silnicích. Také představil návrh úseků silnic se zákazem nákladní 
tranzitní dopravy pro vozidla 12 tun a výše.  
 
Během projednávání tohoto bodu přišel Ing. Praus a odešel Ing. Jarolím. 
 
 
 
4. hlasování: 
         Pro  11     
         Proti  0  
         Zdržel se     0 
  
Návrh byl přijat. 

 
 
USNESENÍ VD/18/129/2019 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  b e r e  n a  v ě d o m í 
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průběžnou informaci k aktuálním tématům z gesce DOPRAVA 
 
K bodu 6. 
Informace o návrhu Smlouvy o zajištění železniční osobní přepravy mezikrajskými vlaky 
uzavíranou mezi Královéhradeckým a Pardubickým krajem 
 
Ing. Jurček sdělil, že „Smlouva o zajištění železniční osobní přepravy mezikrajskými vlaky uzavíraná 
mezi Královéhradeckým a Pardubickým krajem“ se uzavírá z důvodu toho, že v Pardubickém kraji 
bude ukončena stávající smlouva s dopravcem ČD a.s. v prosinci 2019. V souladu s evropskou a 
národní legislativou došlo Pardubickým krajem k uzavření nové smlouvy o veřejných službách 
v přepravě cestujících veřejnou drážní osobní dopravou. Na základě této skutečnosti, i s vědomím 
stejného postupu pro uzavření smluvního zajištění s platností od změny jízdních řádu 2021/2022 
v Královéhradeckém kraji, je nutné stanovit pravidla objednávání spojů, aby nedošlo k situaci, že 
cestující  budou muset na hranici kraje přestupovat. 
 
S ohledem na tuto skutečnost je nutná vzájemná dohoda se sousedními kraji na způsobu rozdělení a 
hrazení výkonů na mezikrajských linkách. 

Rozsah dopravy (resp. výkony) na mezikrajských linkách je možné rozdělit: 

• Objednatelem (resp. zadavatelem) bude Královéhradecký kraj a sousední kraj uhradí příslušné 
výkony Královéhradeckému kraji (vhodné u linek, kde většina trasy vede na území 
Královéhradeckého kraje). 

• Objednatelem (resp. zadavatelem) bude sousední kraj a Královéhradecký kraj uhradí výkony 
příslušnému kraji (vhodné u linek, kde většina trasy vede na území sousedního kraje). 

 
Obsahem mezikrajské smlouvy je specifikace pravidel objednávání dopravních výkonů. Dále je 
specifikována objednávka výkonů na železničních tratích č. 020 a č. 021, které od platnosti jízdního 
řádu 2019/2020 budou objednávány Královéhradecký kraj u dopravce ČD a.s. Pardubický kraj uhradí 
ztrátu z provozu vlaků na jeho území Královéhradeckému kraji.  V roce 2020 se jedná o výkony ve 
výši cca 236 tis. vlkm a předpokládaná ztráta je cca 34,4 mil. Kč. 
 
Od změny jízdního řádu 2021/2022 přepravní výkony na území Královéhradeckého kraje na trati 
č. 031 objedná u dopravce Pardubický kraj. 
 
Tuto Smlouvu o zajištění železniční osobní přepravy mezikrajskými vlaky již Pardubický kraj schválil 
v Radě a v Zastupitelstvu. Také byla schválena v Radě Královéhradeckého kraje a bude dána ke 
schválení do Zastupitelstva.  
 
 
 
5. hlasování: 
         Pro  11    
         Proti  0  
         Zdržel se     0 
  
Návrh byl přijat. 

 
 
USNESENÍ VD/18/130/2019 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.           b e r e  n a  v ě d o m í 
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  informaci o návrhu Smlouvy o zajištění železniční osobní přepravy mezikrajskými vlaky 
uzavíranou mezi Královéhradeckým a Pardubickým krajem  

   
 II.         d o p o r u č u j e  

 Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit návrh Smlouvy o zajištění železniční osobní 
přepravy mezikrajskými vlaky uzavíranou mezi Královéhradeckým a Pardubickým krajem 

 
K bodu 7. 
Roční finanční plán údržby krajských komunikací s ohledem na dlouhodobou udržitelnost. 
 
Ing. Brandejs, představil návrh, kolik finančních prostředků by bylo potřeba, aby se silniční vozovky 
(krajské silnice v délce 3.300km) a jejich příslušenství ve správě Královéhradeckého kraje optimálně 
udržovaly. Tento návrh je rozdělen po jednotlivých činnostech, které Údržba silnic KHK provádí a je 
zde porovnání se současným stavem financování. Dále je zde i stanoven optimální počet prováděných 
činností. 
Pro tento optimální návrh financování údržby krajských komunikací by bylo potřeba 1,291 mild. Kč 
za rok.  
 
Během projednávání tohoto bodu odešel Ing. Hudousek a Ing. Kocourek. 
 
 
6. hlasování: 
         Pro  9     
         Proti  0  
         Zdržel se     0 
  
Návrh byl přijat. 

 
 
USNESENÍ VD/18/131/2019 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  b e r e  n a  v ě d o m í 

návrh optimálního financování údržby krajských komunikací s ohledem na dlouhodobou 
udržitelnost. 

 
K bodu 8. 
Různé – Informace o rezignaci člena Výboru pro dopravu PaedDr. J. Vedlicha, Ph.D. s návrhem 
na doplnění nového člena Výboru pro dopravu p. Ing. Veroniky Tomkové ze Dvora Králové n. 
L. – návrh bude projednán na Zastupitelstvu KHK dne 9.9.2019 
 
Pan Josef Král informoval o rezignaci člena Výboru pro dopravu PaedDr. J. Vedlicha, Ph.D. a o 
návrhu na nového člena Výboru pro dopravu Ing. V. Tomkové ze Dvora Králové n. L.. Tento návrh 
bude projednán na Zastupitelstvu Královéhradecké kraje dne 9.9.2019. 
 
 
7. hlasování: 
         Pro  9     
         Proti  0  
         Zdržel se     0 
  
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VD/18/132/2019 
Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I.  b e r e  n a  v ě d o m í 

informaci o rezignaci člena Výboru pro dopravu PaedDr. J. Vedlicha, Ph.D. 
 
K bodu 9. 
Závěr. 
 
Pan Josef Král v 9:30 hod. ukončil 18. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje a upozornil na konání příštího jednání, které se uskuteční dne 8.10.2019 v 9:00 hod.   
 
 
 
..............................................          ............................................ 
     místopředseda výboru       ověřovatel zápisu 
 
 
Zapsala: Šandová Alena 
 


